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Zprávy z jednání RO č. 73/2013 (8.1. 2014) a 72/2013 (22.1. 2014) 
J. Hahner a Ing. K. Šnaiberk 

 
RO č. 73/2014 
Projednáno 
1. Žádosti o převedení nájemního vztahu a pronájem – PS Trojlístek Strašice 
Pionýrská skupina Trojlístek Strašice vzniklá rozdělením Pionýrské skupiny Bílá Cerkev Strašice podala žádosti: 
a) č.j. 1794/13  o převod nájemního vztahu na klubovnu, v níž je uvedeno její sídlo tedy klubovnu v budově 
základní školy.  
b) č.j. 1795/13 o převod nájemního vztahu na klubovnu v bytovém domě č.p. 561, v níž sídlí jeden z jejich 
oddílů.  
c) č.j. 1796/13  o pronájem sklepa v bytovém domě č.p. 559, který by využíval oddíl airsoftu ke svým schůzkám 
za nepříznivého počasí.  
Záměry pronájmů byly schváleny na minulém jednání RO a následně zveřejněny, nikdo jiný o pronájem 
neprojevil zájem, proto RO schválila výše uvedené žádosti.   
2. Žádost o pronájem restaurace  
RO projednala žádost č.j. 1854/13 ohledně pronájmu restaurace ve Společenském domě. Vzhledem k tomu, že 
žadatel nedoložil kopii živnostenského listu, nebyl pronájem schválen. 
3. Žádost o schválení splátkového kalendáře  
Žadatelka č.j. 1851/13 požádala o možnost sepsání splátkového kalendáře na dluh ve výši 34.000 Kč. 
V současnosti má vypočtenou splátku ve výši 2.800 Kč, ale vzhledem k finanční situaci je žadatelka schopna 
splácet pouze 1.000 Kč. RO konstatuje, že žadatelka musí toto řešit s panem Maxou, který od žadatelky splátky 
vybírá. 
4. Plán na zvýšení tělesné zdatnosti – Obecní policie Strašice 
Velitel OPS předložil plán zvýšení tělesné zdatnosti a plán výcviku ve střelbě na rok 2014. V rámci zvýšení 
tělesné zdatnosti budou všichni strážníci absolvovat každý měsíc 3 hodiny výcviku v bazénu, 2 hodiny ve 
fitcentru a 1 hodinu regeneračních masáží. V rámci výcviku budou probíhat i ostré střelby v délce 3 hodiny. RO 
plán schválila. 
5. Termíny jednání ZO v roce 2014 
RO schválila  předběžné termíny jednání ZO v roce 2014, uvedené termíny se mohou dle potřeby měnit. ZO se 
ke svým jednáním sejde v těchto termínech: 20. února, 24. dubna, 26. června a 18. září. Po volbách v říjnu bude 
zvoleno zastupitelstvo v novém složení. RO se bude scházet dle potřeby, zpravidla každých 14 dní. 
6. Záměr prodeje – Darda, Dvořáková 
Při zadávání vyhotovení geometrického plánu ohledně prodeje pozemku panu Dardovi a paní Dvořákové bylo 
zjištěno, že v žádosti žadatelé uvedli chybné číslo pozemku. Vzhledem k této skutečnosti, bylo zastupitelstvem 
přijato chybné usnesení. Správně se jedná o pozemek p.č. 1893/1, nikoliv p.č. 699. RO z tohoto důvodu 
doporučuje sejmout z úřední desky zveřejněný záměr prodeje části pozemku a tuto záležitost znovu projednat 
ZO. 
7. Zápis z jednání komise Partnerství 
RO projednala zápis z jednání komise Partnerství č. 26-2014. 
8. Výběrové řízení KVZ – úvěr ve výši 25 mil. Kč 
Komise pro veřejné zakázky projednala zadávací podmínky a výzvu pro podání nabídek ohledně výběrového 
řízení na úvěr ve výši 25 mil. Kč a provedla v jednotlivých dokumentech drobné úpravy. Předmětem veřejné 
zakázky je zjednodušené podlimitní řízení na poskytnutí dlouhodobého úvěru na refinancování úvěru                   
u Komerční banky. RO schválila zadávací dokumentaci k zjednodušenému podlimitnímu řízení ohledně 
poskytnutí dlouhodobého úvěru na refinancování úvěru u Komerční banky a dále RO schválila výzvu k podání 
nabídky na podlimitní veřejnou zakázku na služby.  
 
RO č. 74/2013 
Doklady a informace na vědomí 
- V obci jsou nově umístěny sběrné kontejnery na textil, obuv a další textilní materiály. Tyto kontejnery jsou 
umístěny u sběrných nádob na tříděný odpad ve třech lokalitách v obci. Jeden kontejner je umístěn před vjezdem 
do sběrného dvora, další kontejner je umístěn u křižovatky U Libuše a poslední je umístěn v sídlišti za radnicí      
u bytovky č.p. 453. Žádáme, aby občané dbali pokynů uvedených na kontejnerech a udržovali v okolí sběrných 
nádob pořádek. 
- Důrazně žádáme přispěvovatele do obecního časopisu Barňák, aby své příspěvky zasílali včas, termín uzávěrky 
je vždy 25. dne v měsíci. Vzhledem k tomu, že redakce na některé příspěvky čeká, dochází ke zpoždění tisku       
a následné distribuce tohoto časopisu. 



Projednáno 
1. Rozpočet na rok 2014 – Základní škola Strašice 
Ředitelka ZŠ Strašice předložila k projednání návrh rozpočtu základní školy.  RO návrh posoudí  a začlení dle 
možností do rozpočtu obce. 
2. Oznámení o zvýšení částky nájemného - ÚZSVM 
Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových sdělil, že na základě uzavřené nájemní smlouvy na pozemek 
p.č. 744 v k.ú. Strašice (koupaliště), dochází ke zvýšení výše nájemného. Za poměrnou část roku do 30.9. 
dochází k navýšení nájemného ve výši 4.057 Kč o 43 Kč. Dnem 30.9.2014 uplyne rovněž sjednaná nájemní 
doba, v případě zájmu je možnost sjednání nové nájemní smlouvy na dobu max. 8 let. RO schválila sepsání nové 
nájemní smlouvy na pozemek s účinností od 1.10.2014.  
3. Žádost o proplacení nákladů za rekonstrukci obecního bytu - Kuncovi 
RO projednala a schválila žádost ohledně proplacení nákladů za rekonstrukci obecního bytu v č.p. 558. Správce 
BF vyčíslil náklady na rekonstrukci bytu na základě doručených faktur a dokladů na částku 61.033 Kč. Správce 
BF doporučuje tuto částku odečítat po dobu cca 15 měsíců z nájmu za byt. 
4. Žádost o odpuštění poplatku z prodlení a sepsání splátkového kalendáře – č.j. 76/14  
RO projednala žádost č.j. 76/14 ohledně odpuštění poplatku z prodlení z částky dluhu za nájemné a žádost 
ohledně sepsání splátkového kalendáře na dluh ve výši 27.980 Kč. Žadatelka, jejíž jménem je žádáno, je 
dlouhodobě nemocná, což je doloženo lékařskou zprávou. RO konstatuje, že prominutí poplatku z prodlení je 
možné až po uhrazení dlužné částky a schválila splátkový kalendář s měsíční splátkou 1.600 Kč/měsíc.  
5. Přísedící Okresního soudu v Rokycanech 
Dnem 4.3.2014 končí volební období přísedícímu Okresního soudu v Rokycanech. Okresní soud v Rokycanech 
projevil zájem, aby  vykonával funkci přísedícího i v dalším volebním období. Pokud o ni projeví sám zájem, 
bude žádost předložena na jednání ZO. 
6. Vlajka pro Tibet 
RO projednala žádost Spolku Lungta ohledně možnosti připojení se Obce Strašice k mezinárodní kampani 
„Vlajka pro Tibet“. Dne 10.3. bude připomínáno 55. výročí povstání Tibeťanů proti čínské okupaci Tibetu. RO 
schválila žádost na podporu mezinárodní kampaně „Vlajka pro Tibet“. 
7. Žádost o zapůjčení sálu – SDH Strašice 
SDH Strašice požádal o bezplatné zapůjčení sálu ve Společenském domě Strašice v termínu 14.2.2014 z důvodu 
pořádání hasičské zábavy. Všichni jsou srdečně zváni. RO žádost schválila a doporučuje sepsání dohody o 
bezplatném zapůjčení sálu, sál bude po akci řádně vyklizen, pokud tomu tak nebude, bude uhrazena smluvní 
pokuta 1.000 Kč. 
8. Zápis z jednání Bytové komise č. 1/14 
RO projednala a schválila zápis z jednání Bytové komise č. 1/14 ze dne 14.1.2014. Komise na svém jednání 
nepřidělovala žádný byt. Příští jednání komise proběhne 18.2.2014. 
9. Zápis z jednání Komise životního prostředí 
RO projednala a schválila zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 8.1.2014. KŽP požádala RO           
o sdělení stanoviska ohledně řešení orby u silnice u hřbitova v blízkosti aleje stromů. 
10. Žádost o prominutí poplatku za SKO  
RO projednala a schválila žádost č.j. 86/14  ohledně prominutí místního poplatku za svoz komunálního odpadu 
v roce 2014 z důvodu dlouhodobého pobytu v zahraničí. 
11. Žádosti o ukončení nájmu zahrádky  
RO projednala a schválila žádosti č.j. 95/14 a č.j. 108/14 o ukončení nájmu zahrádky. Žadatelé doporučují 
převedení nájmu na další nájemce, kteří mají o zahrádku zájem a s převodem souhlasí. 
12. Bezpečnostní situace v obci Strašice za rok 2013 – Policie ČR 
RO projednala zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice vypracovanou Obvodním oddělením Hrádek, 
Policie ČR. V obci Strašice bylo za rok 2013 evidováno a prověřeno 90 trestných činů různého druhu. 
13. Přestavba objektu v areálu bývalých kasáren 
RO projednala a schválila návrh na realizaci úprav objektu v areálu bývalých kasáren, který byl na základě 
usnesení ZO schválen k prodeji paní J. Havelka. Dle přiloženého návrhu technické zprávy dojde v objektu 
k takové úpravě, aby zde vznikly nové malometrážní byty s dispozicí 1+kk. V objektu by mělo být umístěno 
celkem 49 bytů 1+kk a 1 byt 2+kk. 
14. Dodatek č. 1 – mandátní smlouva Inzula 
Vzhledem k tomu, že nebyla převzata výpověď ohledně ukončení poskytování účetních služeb, bude tato služba 
poskytována i nadále v roce 2014. Z tohoto důvodu musel být vypracován Dodatek č. 1 k Mandátní smlouvě se 
správcem bytů společností Zdeněk Smejkal – INZULA, který RO schválila. Dodatkem se vyjímají body 6.1, 6.2, 
6.3, 6.4, 6.6 a 6.7 uzavřené mandátní smlouvy. 
16. Žádost o odpis pohledávek 
RO projednala a schválila návrh FO OÚ Strašice na odpis pohledávek za nevymožené poplatky za psy a SKO 
v letech 2009-2013. Jedná se o osoby, které jsou již mrtvé nebo nejsou k zastižení, neboť se v současné době 



zdržují v cizině. Celková výše pohledávky navrhovaná k odpisu je 10.403 Kč. Ostatní pohledávky jsou dále 
vymáhány. 
17. Sankce za pozdní úhradu poplatku za psy 
Vzhledem k tomu, že OZV č. 01/2010, o místním poplatku ze psů v Obci Strašice, neurčuje jednoznačně, jaká 
výše má být vymáhána po nezaplacení tohoto poplatku včas, je nutné stanovit násobek, kterým bude neuhrazený 
poplatek násoben. Dle zákona může být základní poplatek navýšen až na trojnásobek. V roce 2012 byl v období 
04/2012-05/2012 vybírán poplatek v dvojnásobné výši, v období 06/2012-12/2012 byl vybírán poplatek 
v trojnásobné výši. Poplatek je nutné uhradit každý rok do konce března. RO schválila vymáhání neuhrazených 
poplatků za psy od roku 2013 ve dvojnásobné výši základního poplatku.  
18. Rozpočtové opatření č. 12-2013 
RO projednala a schválila Rozpočtové opatření Obce Strašice č. 12-2013. Rozpočtové opatření obsahuje hlavně 
převody mezi rozpočtovými účty, které se na začátku roku nerozpočtují, zrušení smluvních úroků firmě Skanska 
za vícepráce provedené na vodovodu a kanalizaci na Huti. Dále obsahuje výdaje na opravy silnic a příkopů po 
povodních, úhradu vyúčtování EE v areálu bývalých kasáren, zápočty s firmou Služby obce Strašice s.r.o., platbu 
za zesílení TV signálu, atd. Ke konečným součtům bude přihlédnuto při tvorbě návrhu rozpočtu na rok 2014. RO 
předloží Rozpočtové opaření k projednání ZO. 
19. Pronájem Restaurace Společenský dům 
Vzhledem k tomu, že o prostory restaurace neprojevil nikdo vážný zájem, RO konstatuje, že by bylo nejlepší, 
aby provoz restaurace přešel do portfolia firmy Služby obce Strašice s.r.o. RO si od tohoto slibuje vyšší kvalitu 
služeb, lepší komunikaci s provozovatelem a celkové zlepšení situace v těchto prostorách. Podmínkou tohoto 
záměru, je rozšíření živnostenského oprávnění firmy Služby obce Strašice s.r.o. o tzv. „Hostinskou činnost“, což 
obnáší zajištění odpovědné osoby pro tuto činnost, následně budou vybráni případní zaměstnanci. RO schválila 
záměr provozovat Restauraci Společenský dům firmou Služby obce Strašice s.r.o. 

 
ZPRÁVA Z ÚZEMÍ STRAŠICKA  PROSINEC 2013  
 
Požár  
Oznámení o požáru chaty v k.ú. Kornatice přijali policisté prosinci loňského roku. Po příjezdu hlídky se na místě 
již nacházely jednotky dobrovolných hasičů Mirošov, Kornatice a Příkosice a  HZS PK Rokycany. Požár byl 
záchrannými složkami zlikvidován. Na odvětrávacím potrubí kamen mělo dojít k technické závadě a od prasklé 
roury od kamen došlo k zahoření chaty. Požár si nevyžádal žádné zranění a škoda byla majitelem vyčíslena na 
100 tisíc korun.  

Porušování domovní svobody -Neznámý pachatel  v prosinci loňského roku v dopoledních  hodinách vnikl do 
rodinného domu ve Strašicích.  V zápětí co vstoupil do předsíně, překvapila ho 79 seniorka, která je majitelkou 
domu, pachatel se zalekl, neváhal a z místa ihned utekl. Po příjezdu policie  po pachateli pátral i služební pes, 
avšak pachatele se zadržet nepodařilo. Policisté zahájili úkony trestního řízení pro podezření z přečinu 
porušování domovní svobody a případ prověřovali, pachatele této  trestné činnosti se nepodařilo ustanovit a 
spisový materiál byl ukončen.  

Zatajení nálezu -Policisté z obvodního oddělení Rokycany přijali oznámení o zatajení nálezu. Neznámý 
pachatel si přisvojil látkovou tašku  s finanční hotovostí 8 tisíc korun. Jelikož si tašku přisvojil u hřbitova Svatý 
Jakub,  policisté oznámení od oznamovatele přijali a postoupili dle místní příslušnosti na oddělení do Hrádku. 
Případ policisté prověřují pro přečin zatajení nálezu.   

INFORMACE PRO VEŘEJNOST 

Po předchozím jednání mezi PČR Odboru pro zbraně a bezpečnostního materiálu  a Okresním mysliveckým 
sdružením v Rokycanech bude v 1. pololetí 2014 proveden zkušební provoz, za účelem kontroly zbraní a příjem 
žádostí na úseku zbraní a střeliva. Zájemci se mohou dostavit do objektu Okresního mysliveckého sdružení, 
které sídlí v ul Plzeňská 399/II, Rokycany. V pravidelné době od 9.00 do 11.00 hodin v termínech 23.01.2014, 
20.02.2014, 20.03.2014, 24.04.2014, 22.05.2014, 19.06.2014 (vždy ve čtvrtek) se zájemci  dostaví po 
předchozím ohlášení na OMS, které zašle seznam na OSZBM, důvodem je lustrace zbraně u každého zájemce, 
který si přinese všechny registrované zbraně na jeho osobu. Předchozí ohlášení se nevztahuje na ty, kteří 
podávají pouze žádost.  
     Tato služba není omezena pouze pro myslivce, ale rovněž ji mohou využít i držitelé zbrojních průkazu 
a majitelé zbraní.   V měsíci červenci a srpnu 2014 se kontroly konat nebudou. Po vyhodnocení zkušebního 



provozu, bude využití této služby vyhodnoceno a případně bude domluveno pokračování s uvedením dalších 
termínů 

ZAJÍMAVOSTI  ZE ZPRAVODAJSTVÍ POLICIE ROKYCANY  

SLUŽEBNÍ PSI POMÁHAJÍ P ŘI SLUŽBĚ NEJEN POLICISTŮM  
     Oddělení služební kynologie je u Policie České republiky Krajské ředitelství policie Plzeňského kraje 
zařazeno pod odborem služby pořádkové policie. Oddělení se skládá ze šesti skupin, přičemž jedna je 
skupina speciálních kynologických činností, která je k dispozici pro celý kraj a dále jsou to skupiny základních 
kynologických činností, které jsou zařazeny dle územních odborů. 
     Psovodi se svými psy jsou zařazeni pod jednotlivé územní odbory dle okresu, kde vykonávají svoji činnost. 
Na Rokycansku je k výkonu služby k dispozici celkem 6 psů, z toho jedno 4měsíční štěně. 
     Činnost, kterou může skupina kynologů nabídnout svým kolegům sloužícím ve výkonu služby, je výjezd na 
místo činu, na narušení objektu, kde je pes velmi nápomocen k vyhledávání nebo samotnému zadržení pachatele, 
pokud se na místě činu, či jeho okolí ještě nachází. Při narušení objektu, je to právě pes, který jako 
první prozkoumá vnitřní prostor objektu, neboť je na tyto situace   přímo vycvičen. Psi se svými pány dále 
vyjíždí na pomoc policistům, kde došlo k protiprávnímu násilnému jednání, zde má jeho 
přítomnost psychologický účinek u osob proti nimž policie zakročuje. Ale i při běžném výkonu hlídkové služby 
nebo při bezpečnostních opatření si najdou pejskové své uplatnění. Dále neodmyslitelně patří a jsou velmi 
nápomocni při pátrání po pohřešovaných osobách, kdy je čtyřnohý pomocník pro policisty jeden 
z nejdůležitějších členů týmu, jelikož díky svým smyslům, ve kterých má značný náskok oproti policistům, 
dokáže dosáhnout velkých úspěchů. Služební pes je ale také vycvičen na vyhledávání  a sledování pachové stopy 
pachatele a vyhledávání  předmětů  související s trestnou činností. O nasazení služební psa rozhoduje při zákroku 
jeho nejlepší přítel, kterým je policejní psovod. Psovod se služebním psem je policistům k dispozici nepřetržitě 
po celých 24 hodin služby. 
     Nejen vlohy, kterými je čtyřnohý přítel vybaven, ale také nesmíme opomenout práci psovoda, který se o 
svého čtyřnohého parťáka stará od štěněte a soustavně pracuje na zdokonalování jeho schopností. Práce psovoda 
je velmi zajímavá a nevšední, jelikož každý případ je jedinečný. Krédem psovoda je, aby se svým psem byl 
nápomocen v situaci, kdy to jeho kolega či situace vyžaduje a společně tak předcházejí či bojují proti trestné 
činnosti. 
     Na Rokycansku se můžeme setkat u policie s německými ovčáky s jmény Hagir a Kelim, belgickým 
ovčákem Ursem a Skipperem. V rokycanské skupině slouží také fena německého ovčáka Duna, která je 
specialistkou na vyhledávání drog. V neposlední řadě benjamínkem rokycanských psovodů je - čtyřměsíční štěně 
holanského ovčáka jménem Armin .   Zde se rokycanští psovodi mohou pochlubit, že právě Armin je prvním a 
jediným holanským ovčákem sloužícím u policie ČR. Poté co ze štěněte vyroste hodnotný pomocník, který je 
připraven k praktickému výkonu služby, bude Armin sloužit se svým psovodem na území Rokycanska. Služební 
psi jsou se svými pány v kontaktu téměř po celý den, po skončení pracovní doby starost pro psovoda nekončí, 
jelikož se o svého parťáka musí řádně postarat a to i v době svého volna. 
  
   
Psovodi a jejich parťáci na Rokycansku v loňském roce 
      V loňském roce se psovodi se svými psy účastnili besed na základních školách, letních táborech či různých 
akcí, kde bylo možné shlédnout cviky poslušnosti a kontaktu psa se svým psovodem, simulaci zadržení 
nebezpečného pachatele nebo vyhledávání ukrytých drog u osob. 
 
     První úspěch sklidil služební pes loňského roku již v lednu. Policejní hlídce ujížděl ve vozidle značky Ford 
řidič, který nereagoval na zastavení. Policisté se za ujíždějícím vozidlem vydali, ale to nalezli opuštěné, proto na 
místo byl  přivolán i kolega ze skupiny základních kynologických činností se svým čtyřnohým pomocníkem 
Ursem. Pro toho už nebylo problémem podezřelého muže v úkrytu nalézt. Protože muž na opakované výzvy ani 
výstrahy, že bude použit služební pes, jako donucovací prostředek nereagoval, následoval zákrok při kterém 
došlo ke zranění u osoby. Následnými úkony ze strany policistů bylo zjištěno, že Ursovi se podařilo 
zadržet 21letého řidiče, který není držitelem řidičského oprávnění a vůz řídil pod vlivem drog. 



  V  první polovině loňského roku vyjížděl psovod se svým psem Ursem k narušenému objektu v Rokycanech. 
Domněnka, že se pachatel nachází uvnitř objektu se potvrdila a zde byl opět použit vycvičený služební pes, který 
byl policistům velmi nápomocen ve chvíli, kdy uvnitř objektu zadržel pachatele. 
     I akce zaměřené na kontrolu dodržování pobytového režimu cizinců, pátrání po hledaných osobách a věcech a 
kontrola povinnosti ubytovatelů se účastnil psovod se svým parťákem. Právě při obdobných akcí je velmi 
nápomocen na vyhledávání návykových látek. Při této se podařilo čtyřnohému německému ovčáku jménem 
Duna označit ve dvou případech takové množství návykových látek, kdy policisté následně zahájili úkony 
trestního řízení pro podezření ze spáchání  přečinu přechovávání omamné a psychotropní látky a jedu.   
  Mezi další úspěšnou akcí, kde se osvědčil drogový pes, bylo opatření zaměřené na podávání alkoholických 
nápojů a užívání omamných a psychotropních látek ze strany nezletilých a mladistvých osob, které proběhlo 
taktéž koncem loňského roku. Zde byl odhalen právě za použití služebního psa trestný čin přechovávání omamné 
a psychotropní látky a jedu. 
  Další případ, který si zaslouží uznání služebního se stal v polovině září loňského roku. Oznámení o zraněném 
muži, kterého bodnula do žeber žena, přijali policisté na lince 158. Muž si po bodnutí vytáhl nůž z těla a odešel 
neznámo kam. Právě zde nastala při pátrání po zraněném muži práce, které se chopil služební pes 
Skipper. V tomto případě se osvědčila i spolupráce mezi policisty a strážníky, kteří adekvátně reagovali na 
situaci a psovod, tak mohl čtyřnohému parťákovi určit směr pohybu zraněného muže, který jej včas vystopoval 
a   včasným zásahem se tak předešlo možným komplikacím u zraněného.  
     Skipper, který vystopoval zraněného muže se  během jednoho měsíce těšil dvěma úspěchům. Mezi druhý 
jeho čin, za který si od svého pána zasloužil odměnu, bylo zadržení pachatele na místě činu. Policie přijala 
oznámení o vloupání do pekárny v Rokycanech na místo vyjížděla nejbližší hlídka a psovod se svým 
psem. V tomto případě přijel Skipper se svým pánem na narušený objekt jako první, psovod provedl 
nejprve kontrolu vnějších prostorů a potvrdil narušení,a následně zaznamenal pohyb osoby ve vnitřním prostoru 
pekárny. Vzhledem k těmto skutečnostem použil psovod svého služebního psa jménem "SKIPPER", který se již 
postaral o zadržení pachatele. V tomto případě patřilo i velké poděkování  oznamovateli, který svojí 
všímavostí a včasnou reakcí neváhal a  celou věc oznámil na  linku 158 a pachatel tak mohl být zadržen na 
místě činu.  
  
nprap. Hana Kroftová  
vrchní inspektor 
tel. 974 335 207 
mobil: 602 462 701 
e-mail: krpp.tisk.rokycany@pcr.cz 
www.policie.cz 
http://twitter.com/Policie_CR 
  
 

UPOZORNĚNÍ 
 

   Upozorňujeme, že poplatek za psa dle vyhlášky č. 1/2010 je nutno uhradit  nejpozději do 
31.3.2014 v pokladně Obecního úřadu Strašice. Poplatek ze psa chovaného v rodinném domě 
nebo na zahradě u rodinného domu je 50 Kč/rok . Poplatek za psa chovaného v bytovém 
domě je 800 Kč/rok . Pokud občané chovají více psů, výše poplatku se řídí platnou vyhláškou. 
Pokud nebude poplatek uhrazen v termínu, bude poplatek zvýšen na dvojnásobek. 
   Dále upozorňujeme, že do 31.3.2014 je nutno rovněž uhradit poplatek za užívanou 
zahrádku. 
  Poplatek za svoz komunálního odpadu ve výši 700 Kč/osobu je třeba uhradit do 
30.6.2014. Pokud jste ve složité finanční situaci, rozložte platbu za členy domácnosti do 
jednotlivých měsíců (vždy musí být uhrazen poplatek v plné výši), abyste předešli 
případnému zdvojnásobení poplatku. Platba poplatku za svoz komunálního odpadu se řídí 
vyhláškou č. 1/2013. 
                                                                                 Mgr. Tomáš Svoboda Obecní úřad Strašice 
 



Zajímavosti  ze  základní  školy  Karla Vokáče 
 
V prosinci uskutečnili žáci třídy 1.B 
dopolední naučnou přírodovědnou 
vycházku, během níž pozorovali některé 
zákonitosti přírody, učili se jí naslouchat, 
stát se její součástí a umět ji také pomoci. 
Směr cesty jim určoval lesní krmelec 
v oblasti přírodního parku Trhoň, kam žáci 
odnesli plody, které poctivě během podzimu 
sbírali, nosili do školy a sušili je. Příští 
vycházka je čeká v únoru, kdy zvířátkům 
ponesou kukuřici. 
 
Mgr. Zuzana Andrlíková           třída 1.B 
 
Školní  olympiády 
   Dne 17. 12. 2013 se uskutečnilo školní 
kolo Olympiády v českém jazyce. Soutěže 
se zúčastnilo 15 vybraných žáků z 8.A          
a  9.A třídy . Olympiáda měla, jak bývá zvykem, dvě části. V první se řešily úkoly z gramatiky, kde bylo třeba 
skloubit znalosti pravopisných a slovotvorných zásad české mluvnice se smyslem pro logickou úvahu. 
Druhý úkol byl z oblasti stylistiky, jehož zdárné řešení záleželo na dokonalosti a obratnosti, s jakou žáci 
využívají svoji slovní zásobu při tvorbě některého ze slohových útvarů. 
    Ze zúčastněných si nejlépe vedli a první tři místa obsadili Natálie Plešmídová z 9.A, Adam Chmiel z 8.A     
a Aneta Hirmanová z 9.A.  Tito žáci budou naši školu zastupovat i v okresním kole této soutěže. Nutno 
podotknout, že i ostatní soutěžící prokázali značné schopnosti v boji se záludností mateřského jazyka a jistě se 
pokusí o ještě lepší výsledky v roce příštím. 
                                                                                                                                        Mgr. Naděžda Kahovcová 
 
  Na konci roku proběhlo školní kolo dějepisné olympiády. V tomto roce byl již vyhlášený 43. ročník pod 
názvem "Město v proměnách času". Celkem se školního kola zúčastnilo 16 účastníků z osmé a deváté třídy. 
Nejlepších výsledků dosáhli Adam Chmiel z 8.A, Jiří Lán z 8.A a na třetím místě Kamila Vágnerová z 9.A.  
     Kluci z 8.A budou reprezentovat školu na konci ledna v okresním kole, které se bude konat v budově 
rokycanského gymnázia. 
                                                                                                                                                Mgr. Jitka Brejchová 
 
Celostátní projekt Czech Republic Speaks English 
 
     Ve dnech 25.11. - 30.11. 2013 se studenti anglického jazyka 
z řad dospělých i žáků ZŠ a SŠ mohli zapojit do celostátního 
projektu Czech Republic Speaks English monitorujícího 
úroveň znalostí anglického jazyka v České republice. 
     Testování probíhalo v rokycanské jazykové škole VAPC – 
Vzdělávací a překladatelské centrum, která byla jednou 
ze 49 vzdělávacích institucí v Česku, nabízejících toto 
bezplatné testování, a celkem se jej zúčastnilo přes 60 zájemců. 
Účastníci si mohli vybírat ze tří celosvětově uznávaných 
jazykových testů společnosti ETS a prověřit si tak svoje 
znalosti anglického jazyka.  
     Ředitel JŠ Michal Ivasienko k tomu uvedl: „Jednalo se o 
jedinečný celorepublikový projekt, během kterého si všichni 
zájemci mohli zdarma vyzkoušet, jak fungují mezinárodní 
jazykové zkoušky. Jazykové zkoušky společnosti ETS jsou navíc 
specifické v tom, že je téměř nelze nesložit, neboť netestují 
konkrétní jednu úroveň znalostí, nýbrž zjišťují, na jaké úrovni 
(mírně pokročilí, středně pokročilí, pokročilí) znalosti studentů 
jsou“. 
      
                    Karolína Machková a Simona Dvořáková z 9.A 



 
Své znalosti si kromě jiných nechaly otestovat nejen pedagožky Mgr. Pavla Hrazdilová a Mgr. Alena 
Kožíšková, ale i žákyně ZŠ Strašice Simona Dvořáková a Karolína Machková z 9.A, které dosáhly velmi 
pěkného výsledku. 
     Jako odměnu za účast na projektu získají všichni účastníci testování certifikát o dosažené úrovni jazykových 
znalostí a zároveň i slevu 20% na oficiální jazykovou zkoušku ETS. 
Jazyková škola VAPC na základě zájmu o bezplatné testování zvažuje, že by se stala oficiálním testovacím 
centrem pro Rokycany a okolí. 
 
   Michal Ivasienko, ředitel  
 
Návštěva předškoláků v prvních třídách 
     Prvňáčci se měli v lednu na co těšit. Dne 20. ledna je 
přišli navštívit jejich kamarádi ze školky, budoucí 
prvňáčci. Ti nejen sledovali některé nově získané 
dovednosti a vědomosti svých kamarádů, ale také si 
společně navlékli papírové korále, vylovili kouzelné 
písmenkové rybky z rybníku a roztančili se v rytmu 
hudby Zdeňka Svěráka.  
    Úsměv na dětských tvářičkách znamenal radost a 
spokojenost, vždyť učení může být zábavné a škola 
místem, kam předškoláci přijdou k zápisu bez obav.  
                                            Mgr. Zuzana Andrlíková  
 
Přednáška „Byl jednou jeden Žid, muslim“ 
 
     V rámci spolupráce se Západočeskou 
univerzitou v Plzni navštívila naši školu ve 
dnech 23., 24. a 28. ledna 2014 absolventka 
magisterského oboru blízkovýchodního 
studia Mgr. Tereza Svášková, aby přednášela 
žákům 7. – 9. ročníku o židovském 
náboženství a islámu. 
     Přednáška s názvem „Byl jednou jeden Žid, 
muslim“ probíhala velmi poutavou formou, 
paní lektorka dětem promítala na interaktivní 
tabuli mnoho zajímavostí a formou her je 
vtahovala do poznávání podstaty obou 
náboženských systémů.  
      Žáci si zopakovali a prohloubili své 
dosavadní znalosti o náboženské kulturní 
tradici a historických souvislostech, uvědomili 
si rovněž vliv náboženství na současný svět.  
Přednáška se dětem velmi líbila. 
                                    Mgr. Marcela Paulová 

 
Sběr víček stále pokračuje 
  I ve druhém pololetí školního roku bude pokračovat sběr 
víček pro zdravotně postiženou holčičku Sofinku 
Hovorkovou z Kuřimi. Prostřednictvím pošty ve 
Strašicích se podařilo za školu odeslat již přes 50 kg 
víček, která nasbírali v prvním pololetí žáci naší školy se 
svými rodinami a příbuznými. Všem pilným sběračům 
velice děkujeme!                                                                                                                                 
Mgr. Marcela Paulová 
 
                                                                                                              
 
Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová. 
---------------------------------------------------------------------  



Plány komise pro partnerství na rok 2014 
Ing. František Nerad – předseda komise s využitím materiálů členů komise 

   V roce 2014 se ve všech našich obcích konají volby. V Hohenfelsu 16. března, v Őrenu také někdy v březnu a 
ve Strašicích asi 17 a 18. října. Je opravdu otázka jak se po volbách budou vyvíjet naše vztahy s partnerskými 
obcemi. Přesto naše komise připravuje program našich vztahů na rok 2014 a snažíme se jednat s lidmi 
z partnerských obcí.  
   Podle informací, které jsem získal 
z Őrenu od bývalé místostarostky, se 
zde bude měnit systém samosprávy a 
kompetence jednotlivých obcí by měly 
být nějakou formou „centralizovány“ 
na úroveň větších měst. Jak to ale bude 
zatím nevíme. Podle dopisu paní Ayly 
Kinis by měla obec Őren být podřízena 
městu Mugla a neví se tedy, zda bude 
toto město akceptovat naši smlouvu 
s Őrenem. I když jsem starostu Mugly 
v roce 2009 navštívil a jednal s ním o 
možné spolupráci. Jenže toto asi 
100 000-tisícové město by smlouvu se 
Strašicemi asi neakceptovalo.  
Uvidíme. V únoru má přijet do Strašic 
Kemal Eren a tak se s ním pokusíme 
nějak projednat další cestu.  
    Volby v Hohenfelsu zřejmě naše 
vztahy nezmění, protože hlavní favorité do voleb na spolupráci trvají a pracují na rozvoji našich vztahů společně. 
Zaslali jsem jim náš návrh programu na akce v roce 2014 a zatím čekáme na odpověď. Starosta Bernhard Graf 
mi napsal, že má před komunálními volbami velmi málo času a vše bude řešit až po volbách, na pokračování 
partnerských vztahů však má zájem a stejně myslí i místostarosta Dietmar Feurer (v Bavorsku jsou přímé volby 
starosty). Máme naplánovány nějaké kontakty mezi školami, fotbalisty, hasiči, chovateli drobného zvířectva a i 
další kontakty.  
    Navrhnuli jsme například setkání hned po volbách v Hohenfelsu (konec března), abychom si ujasnili, jak 
budou naše kontakty pokračovat. Pan 
starosta Graf mi napsal, že to je výborný 
nápad.  
    Začali jsme jednat s turistickým 
oddílem, aby nám zaslali pozvánku na 
Wandertag, který se koná 26. a 27. dubna 
a kterého bychom se chtěli zúčastnit. 
Vloni nás jelo do Hohenfelsu 6. Chtěli 
bychom, aby to letos bylo více lidí. Na 
obou stranách byly naše kontakty v roce 
2013 hodnoceny velmi pozitivně. Tedy 
alespoň těmi, kteří se kontaktů účastní. No 
a to bude i hlavní věc po volbách ve 
Strašicích.  Je první otázkou, zda nové 
vedení obce po volbách zachová komisi 
pro partnerské vztahy? Pochopitelně 
nemusí, když nebude chtít.  Je druhou 
otázkou, zda se sami iniciativně chopí 
někdo z nového vedení radnice jednání a 
kontaktů se zástupci partnerských obcí? Pochopitelně nemusí, když nebude chtít. Je otázka, jak se k partnerským 
vztahům postaví kandidátka KSČM? Je pravda, že jejich zástupci v zastupitelstvu jak Pepík Štych, tak František 
Kubů proti tomu nejsou, naopak Josef Štych vztahy s fotbalisty v Hohenfelsu podporuje a F. Kubů navštívil 
v rámci našich vztahů americkou základnu v Hohenfelsu. Budou však kandidovat? Budou zvoleni? Současní 
zástupci ČSSD v zastupitelstvu zatím v těchto věcech příliš aktivní nejsou. Vlastně vůbec. Zastupitelé ODS 
vztahy podporují hlavně díky J. Kantorovi a Mgr. Hrazdilové, kteří v komisi partnerství aktivně pracují, ovšem 
jejich aktivity a aktivity komise v Radě obce moc podporovány nejsou. Uvidíme! Uvidíme, zda to vůbec zmíní 
ve svých volebních programech a jak to tam zmíní. Za nezávislé kandidáty mohu dát ruku do ohně, že to 
podpoříme všemi možnostmi a aktivitami. Je však otázka, zda nás lidé do zastupitelstva zvolí. Aktivity těchto 

 

 



politických stran v naší obci jsou jaksi tajné a nikdo o nich nemluví, k ničemu se nevyjadřuje, nikde o tom nikdo 
nepíše, práce těchto politických stran v obci je tajemná jako pověstný hrad v Karpatech. Těžko se tedy dá něco 
plánovat.  
 
    Ještě si dovolím zveřejnit námi navrhovaný program kontaktů na rok 2014, který však zatím není schválen 
druhou stranou v Hohenfelsu.  
    

a) Wandertag v Hohenfelsu – 26. a 27. 4. 
b) Návštěva hasičů ze Strašic v MH – zatím není určen termín 
c) Výměnný pobyt žáků škol – žáci z MH ve Strašicích – někdy v červnu 
d) Bahna – ve spolupráci s MDL a NPV Bahna – ve spolupráci s MDL a NPV – 7. června 
e) Fotbalový turnaj žáků ve 

Strašicích – květen – červen 
f) Návštěva chovatelů z MH ve 

Strašicích – o posvícení ve 
Strašicích 

g) Fotbalový zápas starých gard 
v MH – 10. nebo 11.8.  

h) Výjezd zástupců ČSCh, ZO 
Strašice, do MH – říjen 

i) Koncert JBK a Pohodovky 
v Markt Hohenfelsu – zatím 
není určen termín 

j) Návštěva rezervistů a SKK 
v Atommuseu Vojna v Příbrami 
a Sv. Hora V Příbrami – zatím 
není určen termín 

 
    Tolik tedy jen krátký nástin našich 
plánů, které jsou však zatím řešeny 
pouze do našich voleb v říjnu 2014. 
Vše další bude závislé na výsledcích 
komunálních voleb ve Strašicích.  
 
 
                                       Brdská edice doporučuje zve Vás na výstavu do Rokycan 

 
Oznámení: Důrazně žádáme přispěvovatele do obecního časopisu Barňák, aby své příspěvky 
zasílali včas, termín uzávěrky je vždy 25. dne v měsíci. Vzhledem k tomu, že redakce na některé 
příspěvky čeká, dochází ke zpoždění tisku a následné distribuce tohoto časopisu. 

 



 
Z dějin zahrádkářů ve Strašicích****27 část**** 
  
      V dnešním již 27 pokračování ze zahrádkářské kroniky se projdeme rokem 1982. Tento rok byl 
vyhlášen „ rokem úcty ke stáří“. Výroční členská schůze se konala v neděli 20.února 1983 v kulturním 
domě. Byla dobře navštívena 52 členy i s hosty. Delegátem za  okres byl přítomen př. Punčochář a 
také byl přítomen př.Kebrdle za ORK, oba z Hrádku. Předseda př. Jan Černý zahájil rokování 
politickým komentáře,zmínil se o 25-letém jubileu založení „Českého zahrádkářského svazu“, 
významná společenská a zájmová organizace Národní fronty ČSR. Připomněl také oslavy 35.výročí 
Vítězného února a probíhající kampaň SSSR a dalších socialistických států k zachování míru  ve světě. 
Naše organizace čítá 97 členů. Přibyl 1 člen, vystoupilo na protest zvýšení členských příspěvků z 12 
na 20 Kčs  9 členů. Zemřelo 6 členů a to přátelé : Václav Bílek, Anna Jarošová, Josef Matys, Jiří 
Papst, Josefa Borovičková a Josef Dezort. Ve zprávě o činnosti v roce 1982 hovořil předseda o 
přednáškách a schůzích,poděkoval členům výboru a úsekovým důvěrníkům za jejich práci a všem 
členům, kteří se  účastnili jakékoliv pracovní akce MNV při plnění volebního programu, tam bylo 
odpracováno 783 brigádnických hodin, při zvelebení životního prostředí 267 hodin a při moštování 
odpracováno 278 hodin. K MDŽ bylo všem našim členkám zasláno blahopřání k jejich svátku. Pro 
členy bylo též opatřeno za 5.860 Kčs pěstitelských potřeb, stromků, keřů a pod. Od místního výboru 
NF jsme obdrželi odměnu za nejlepší práci v obnosu 800 Kčs.  Dohodu mezi naší organizací a MNV 
jsme čestně splnili. Plán práce schválený na rok 1982 jsme, až na bod uspořádání výstavy ovoce, byl 
splněn. V dubnu 1982 na okresní konferenci nám bylo jako organizaci uděleno „Čestné uznání „ 
ÚVČZS k 25.výročí trvání svazu za obětavou a dlouholetou práci členů a funkcionářů. Okresní výbor 
ČZS udělil našemu předsedovi Janu Černému také „Čestné uznání za příkladnou a nezištnou práci pro 
rozvoj zahrádkářství ve Strašicích, k jeho 60-tinám. Dne 28.listopadu 1982 uspořádal OV 
v Rokycanech u příležitosti „Roku úcty ke stáří“, setkání zasloužilých členům v hotelu „Český dvůr“ 
v Rokycanech. Za naší organizaci byli přítomni přátelé : Karel Jágr, Karel Sova, Jan Šrámek a Josef 
Zvoneček. Setkání, beseda a kulturní vystoupení bylo velmi pěkné. Podle šetření bylo u nás postříkáno 
asi 1.950 stromů „Arborolem M“. Třešně v třešňovce se urodily a v dražbě členům a občanům 
prodáno za 1.095 Kčs. Jablka byla darována myslivecké společnosti. Tento rok byla nadměrná úroda 
ovoce, zvláště jablek. Bohužel, nebyl na ně odbyt, konzervárny byly přeplněné a výkupny vůbec 
jablka nevykupovaly. V této situaci jsme poznali jaké dobrodiní nám poskytuje naše moštárna. Ta 
členům i veřejnosti zpracovala téměř dva a půl vagonu jablek na kvalitní mošt. Naši zahrádkáři v roce 
1982 dali spotřebitelům prostřednictvím výkupu 573 kg angreštu, 375 kg černého rybízu, 392 kg 
červeného rybízu, 1.184 kg třešní, 156 kg višní, 328 kg letních jablek, 15 kg švestek, 229 kg šípků, 11 
kg rajčat a 2053 kg padaných jablek. Tento rok vzhledem k počasí byl velmi suchý, bylo málo vody, 
nejen k zalívání, ale ubývala voda pitná i ze studní. V tomto roce se urodilo kromě hrušek všechno 
ostatní ovoce,velká nadúroda byla jablek. Šárka, nemoc švestek stále ve Strašicích trvá, jelikož dosud 
je na různých zahradách dost starých švestkových stromů a  u majitelů není úřady ani organizacemi 
zakročeno, ač to nařízení vlády umožňuje. Co přinese rok 1983 si povíme v příštím 
pokračování..****pokračování příště**** ČZS Strašice M.Hofman 
 
 

 
 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00, 
Sobota 9:00- 12:00 hodin. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný 
šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. 
Likvidace autovraků zdarma. 
www. plzenskyskart 
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ SI VÁS 
VŠECHNY OBYVATELE STRAŠIC I 

PŘESPOLNÍ DOVOLUJE POZVAT NA ZÁBAVU, KTERÁ SE BUDE KONAT DNE 
14. 2. 2014 V SÁLE SPOLEČENSKÉHO DOMU VE STRAŠICÍCH. ZAČÁTEK JE 
NAPLÁNOVÁM NA 20:00, K POSLECHU A TANCI VÁM VŠEM ZAHRAJÍ ,,  
PECIČKY ´´ 
 
                                 ☺☺ TEŠÍME SE NA VAŠI ÚČAST ☺☺ 

 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna“. 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                                            Barňák vychází jednou v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.eu 
Barňák vychází nákladem 300 Ks. 



Co se událo v muzeu během ledna 
 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
Tak to vypadá, že konečně koncem ledna přišla (nejen) do Brd zima! V kanceláři, řečeno s klasikem, „v 
kamnech praská, dědek shrben pláče“… Ale ne! Poskakuje radostí! Protože leden mu přinesl dodatečného 
Ježíška v podobě nových věcí do sbírek. 
  Napřed přijel z Hrádku a odtud přivezl dárek skutečně zajímavý a cenný. Je to dřevěná kartotéční lístkovnice 
s petlicí, která v sobě ukrývá pro historika báječný poklad: seznam archivních položek hrádecké železárny z dob 
první republiky. Je velmi pravděpodobné, že velká část zde zaevidovaných dopisů, smluv, potvrzení dodávek 
atd., atd., již dávno opustila tento svět, rozdrcena ve stoupách sběrných dvorů, shnilá na skládkách i vyhořelá 
v kamnech. Ale víme, že existovaly, víme alespoň v největší stručnosti, čeho se týkaly a pomohou v budoucnu 
dát dohromady zase kus mozaiky průmyslové historie regionu. Další dar, tentokrát jaksi hmotnější, se k nám 
dostal z Kornatic. Srdce zaplesalo nad malou kolekcí žehliček, z toho dvou tzv. amerických, s odnímatelnou, ale 
zde zachovalou rukovětí. Nevadí, že jsou trochu zrezlé. Po očištění a konzervování určitě alespoň jedna z nich 
skončí v stálé místopisné expozici. Díky dalšímu daru můžeme v Přírůstkové knize škrtnout název „Reburber“. 
Cože to je? Nu, označuje se tak předmět, který k něčemu sloužil, jenom chudák muzejník neví, k čemu vlastně. 
Teď se objevil další i s popisem: pražicí pánvička (na kávu, na zrno…). Takže máme jednu ze „záhad“ 
vyřešenou. A konečně, ne však naposled, potěšila i malá nadílka ze Strašic. V malé sbírce československých 
papírových platidel ze 70. a 80. let 20. století se objevila i dnes už kuriózní připomínka „totáče“, tuzexové 
poukázky, tzv. bony. Později narozeným to už nic neříká a proto malé vysvětlení: za předlistopadového režimu 
nesměl občan vlastnit cizí měnu, valuty. Pokud je měl, musel je směnit právě za bony, za něž si pak mohl 
v prodejně zahraničního obchodu Tuzex nakoupit jinak většinou naprosto nedostupné „západní“ zboží. Třeba 
originál jeansy. Kdo chce vědět, jak to zhruba fungovalo, ten ať si pustí film Víta Olmera „Bony a klid“. 
  Jako tzv. autorský deposit jsme obdrželi menší knižní soukromý fond věnovaný převážně militáriím.       
Jak už jsme napsali v minulém čísle Barňáku, vstupujeme do pátého roku skutečné existence muzea - v r. 2009 
jsme otevřeli veřejnosti budovu Vily. V druhé polovině února zde otevřeme novou výstavu, „Sbírky očím 
veřejnosti ukryté“, kde představíme část našich sbírek z depozitářů. Nebude monotématická, naopak. Budeme se 
snažit předvést náš sběratelský záběr v co nejširším spektru. Vernisáž výstavy proběhne ve čtvrtek 20. února 
v 18 hodin. 
  Letos rovněž vzpomeneme 100. výročí propuknutí 1. světové války, jež se stane jedním z našich letošních 
nosných témat. Začali jsme již připravovat materiál pro výstavu „Smutné vzpomínání“, který bude vlastně 
jakousi pasportizací pomníků padlým této války v našem zájmovém regionu. Při té příležitosti snažně prosíme: 
pokud máte doma nějaké materiály, jež se k tomuto období vztahují, nabídněte nám je! Alespoň k dokumentaci, 
příp. okopírování. Budeme vám velice vděčni. K 1. světové válce proběhne i přednáška o tehdejším dění ve 
Strašicích (T. Makaj) či doprovodný program z poezie Františka Gellnera, českého básníka, který se ztratil kdesi 
na frontě a byl již 13. září 1914 prohlášen za nezvěstného. Pásmo bude nastudováno ve spolupráci s divadelním 
souborem Prašivina. O všech připravovaných akcích vás budeme včas informovat. 
  Pracujeme na Výroční zprávě, kterou bychom chtěli představit jak vyvěšením na webových stránkách muzea, 
tak k nahlédnutí do výtisku na přelomu února a března. A určitě víte, že je o čem psát. 
  Začala dlouhá, ale zajímavá práce zaměřená na historii dobývání kaolinu převážně těžbou na hlubinu, ale i   
černého uhlí v obci Nevřeň u Plzně. O spolupráci nás obec požádala v souvislosti s projektem výstavby nového 
objektu „Centrum caolinum“, kde je naším úkolem vypracovat scénář expozice a dokumentárního filmu i 
vymyslet doprovodný program, který by zaujal hlavně děti a mládež. Hotovi bychom měli být do konce 
letošního dubna. Scénář i autorský dozor má na starosti Martin Lang.   Rovněž rozpracovaný je seriál o dějinách 
části regionu v okolí Strašic, který budeme během roku postupně zveřejňovat na webu. Rozsáhlý úkol si osvojil 
Tomáš Makaj. S první části připravovaného seriálu se budete moci seznámit na přednášce „  Zajímavosti ze 
Strašic a okolí- putování za pravěkem“, která se bude konat v malém sále Společenského domu ve Strašicích dne 
27.února od 17 hodin. V březnu to pak bude přednáška, která nás zavede do středověku a počátku novověku. 
Muzejní kolektiv posílil od poloviny ledna nástupem nové průvodkyně, paní Jany Sazimové ze Strašic, se kterou 
se veřejnost bude setkávat hlavně o sobotách. A mimochodem, o návštěvníky nemá muzeum ani v lednu nouzi. 
První přišli již při zahájení letošního provozu 11. ledna. Ani turistická ubytovna nezahálí. Není sice plno, ale o 
víkendech ji nocležníci využívají. Český rozhlas Plzeň o ubytovně „s vojenskou tváří“ iformoval roztomilou 
reportáží Jiřího Blažka odvysílanou 27. ledna o půl druhé odpoledne.    
Leden byl tedy v muzeu ve znamení dalšího rozšiřování sbírek ale také měsícem naplněným plánováním, 
jednáními, tichou prací v knihovnách a archivech, ale i pilnou a neviditelnou evidenční a revizní prací.  
Rozloučíme se s Vámi tradičně: „Na shledanou v muzeu. Těšíme se na Vás!“                  
 

 



 
MUZEUM STŘEDNÍCH 

BRD 
338 45 Strašice 405, 

http://www.muzeumstrasice.eu  
 

SRDEČNĚ ZVE NA 
VÝSTAVU 

 
SBÍRKY OČÍM 
VEŘEJNOSTI 

UKRYTÉ  
                                                Portrétní  plaketa Josefa Plešmída  

VERNISÁŽ SE USKUTEČNÍ 20. 2. 2014  
 

V 18 HOD. VE VÝSTAVNÍ SÍNI MUZEA  
 

MUZEUM JE OTEVŘENO  VE STŘEDU 13 – 17 HOD A V SOBOTU, NEDĚLI 10 – 13, 13 – 
17 HOD. 

 
 

          Místní knihovna ve Strašicích, Muzeum Středních Brd  
                                         a Brdská edice o.s. 
                                 
                        Vás srdečně zvou    na přednášku  
„ Zajímavosti ze Strašic a okolí- putování za pravěkem“ 
 
Místo konání:  
Malý sál Společenského 
domu ve Strašicích 
Datum a čas:  
27.února od 17 hodin. 
 
Vstupné dobrovolné. 
 
Přednáškou a obrazovou prezentací 
Vás provede Mgr. Tomáš Makaj. Navštívíme nejen tajemné lokality ve Strašicích, ale 
podíváme se i do přilehlého Hořovicka či na tajemné hradiště Žďár u Rokycan. 



Skauting ve Strašicích – pokračování č.23 
Přehled podniků a setkání v posledním roce skautování 
za totality….. 
Od jara 1970 jsme „cítili v kostech“, že se skautováním 
v naší republice to nedopadne dobře. Družiny a oddíly 
ale“ držely partu“a uskutečnily, kromě letního tábora 
řadu akcí, které si ve zkratce připomeneme, včetně 
fotografií . 
1. 12.4. jsme zorganizovali Velikonoční pozdravení 
skautkám.  Postupně jsme je všechny obešli a naše 
„kountry kapela“ jim vyhrávala. 
2. Již 24. dubna jsme se vypravili na jeskyni u 
Berounky  s  přespáním. 
3. V květnu 19.5.-21.5. jsme podnikli výpravu za 
„rýžováním zlata“ na utajovaném potoce u 
Kašperských Hor. (Dovezli jsem ho krabičku, ale laboratoř v ŽBC Hrádek nějak tu ryzost nemohla zjistit!). 
4. Skautky byly 8.června v Roztokách u Prahy na setkání s náčelnictvem Junáka. Smutné setkání… 
5. Mezitím probíhala hektická příprava tábora „Na Skalici“ 3.7. - 24.7.1970. 
6. A jak již bylo poznamenáno, oddíly se nechtěly rozejít a tak 4.srpna až 6.srpna jsem uskutečnili výpravu do 

Plas a podél řeky Střely k Berounce a na Radnicko. 
7. 13.srpna až 15.srpna podnikla družina Tygrů 
výpravu motorových „Pacifikem“ krásným údolím 
řeky Sázavy. 
8. 19.8. – 23.8. jsme uskutečnili velkou výpravu do 
Krkonoš, prošli jsme je od západu, tedy od pramene 
Labe, Zlaté návrší, Špindlerův Mlýn a přejeli do Pece 
pod Sněžkou, vyjeli na Sněžku, přešli na Luční Boudu 
atd. k Jánským  Lázním a Černou Horu. Hodně 
náročné…..  Táhli jsme s sebou bagáž. 
A přišel konec prázdni a s ním konec skautování! 
Scházeli jsme se na klubovně, trochu trucovali             
a přemýšleli co dál…..  Návrhy nějaké přišly, i od 
MNV, ale museli jsme to napřed „vydýchat“. 

A o tom bude 24.pokračování…. 
Leden 2014   Vlastimil Šmolík 
 
 

STRAŠICE 
Společenský dům (PDA) 
Velký sál – vchod bokem 
 
STŘEDA  

V 19,00 – 20,00 hod. 
PPŘŘIIDDEEJJ  SSEE  KK  NNÁÁMM  AA  RROOZZHHÝÝBBEEJJ  II  TTYY  TTĚĚLLOO  PPŘŘII  TTOOMMTTOO  PPOOPPUULLÁÁRRNNÍÍMM  
CCVVIIČČEENNÍÍ  

TĚŠÍ SE NA VÁS :       IILLOONNAA  ČČÍÍŽŽKKOOVVÁÁ  
 

BLIŽŠÍ INFO:    www.Zumbasilonou.cz   
Facebook: Zumba s Ilonou            
Tel.:   723 065 076   e-mail: cizkova.ilona@seznam.cz 
 



Zveme všechny na koncert 

oblíbené a populární dechovky. 

 „CHEZNOVANKA“ 

 
Během koncertu uslyšíte 

klasickou dechovku i 

nově nastudované lidové 

písničky z Čech i Moravy. 

 

Společenský dům 

Strašice1.3.2014 od 16 

hod. 

 

Děkujeme za účast! 
 
 
 

Obec Strašice pořádá 
dne 8.března 2014 od 

20.00  
ve Velkém sále 
Společenského domu ve 

Strašicích 
 

 „OBECNÍ  PLES“ 
K tanci a poslechu zahraje    

kapela SIGNÁL  
 Předtančení  DISCO KLUB TEAM  Rokycany 

 
Vstupenky v předprodeji v Místní knihovně 

                         nebo na tel. 371 793 400 


